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BR.0012.5.7.2016 

 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego, 

które odbyło się w dniu 14.06.2016 roku w Ratuszu Miejskim w Kole. Posiedzeniu 

przewodniczył Florian Olejniczak - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Zagospodarowania Przestrzennego. W posiedzeniu udział wzięło 4 radnych co stanowi 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący otworzył posiedzenie, powitał gości i członków Komisji po czym 

przedstawił porządek posiedzenia, którego tematem była: 

1. Analiza sprawozdania rocznego z wykonania budżetu miasta za 2015 rok. 

2. Sprawy różne. 

Do przedstawionego porządku posiedzenia Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, 

przyjęty jednogłośnie. 

 

 Ad. 1 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania 

Przestrzennego Florian Olejniczak poprosił Panią Beatę Wawrzyniak Skarbnik miasta o 

przedstawienie wykonania budżetu miasta za 2015 rok. Budżet miasta Koła na rok 2016 

uchwalony został 28 stycznia 2015 roku. Plan dochodów w pierwotnej wersji wynosił 

68.232.716,00 zł, w trakcie roku podczas dokonywania zmian zatwierdzonych uchwałami jak 

również Zarządzeniami Burmistrza Miasta, plan dochodów został zmieniony i zamknął się 

kwotą 73.336.688,22 zł, realizacja planu dochodów na dzień 31 grudnia 2015 rok to kwota 

72.625.021,20 zł. Plan dochodów został zrealizowany 99,03 %. Uchwalony plan wydatków 

wyniósł 65.321.682,80 zł po dokonaniu w trakcie roku zmian plan wydatków zamknął się 

kwotą 74.085.834,05 zł, realizacja planu wydatków na dzień 31 grudnia 2015 roku wyniosła 

71.655.377,12 zł. W przedstawionym sprawozdaniu zawarta została część tabelaryczna, a w 

nim: wykonanie planu dochodów i planu wydatków, wykonanie planu dotacji celowych i 

zadań z zakresu administracji rządowej, wykonanie planu wydatków majątkowych, 

wykonanie planu przychodów i rozchodów budżetu, wykonanie planu dotacji udzielonych z 

budżetu, wykonanie planu dochodów z wpływów z tyt. opłat i kar, wykonanie planu 

dochodów i wydatków związanych z realizacją  zadań wspólnych w drodze porozumienia, 

wykonanie planu dochodów z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

wydatków z ich zagospodarowaniem i zaawansowanie programów wieloletnich. Część 

opisowa zawiera sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego samorządowych 

instytucji kultury, tj. Miejskiego Domu Kultury, Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej 

i Muzeum Technik Ceramicznych 

Do sprawozdania dołączona jest również informacja o stanie mienia komunalnego, które 

obrazuje stan majątku jaki Miasto posiada. Informacja zawiera m. in. dane o aktywach 

trwałych w inwestycjach rozpoczętych, udziałach w spółkach oraz ograniczonych prawach 
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rzeczowych. Od 1 stycznia do 31 grudnia 2015 roku Gmina uzyskała dochód w kwocie 

1.276.089,56 zł z tyt. gospodarowania mieniem. 

Budżet zamknął się nadwyżką w kwocie 969.644,08 zł. 

Radny Florian Olejniczak zauważył, że analizując wykonanie budżetu za rok 2015 po 

stronie dochodów w większości zostały wykonane, zwrócił uwagę, że w kilku pozycjach 

wykonanie jest zbyt niskie  w stosunku do założonego planu i tak: 

dział 754 bezpieczeństwo publiczne, wykonanie tylko 59,66 %, 

dział 756 dochody od osób prawnych, wykonanie tylko 68,96%, 

rozdział 75618 wpływy z różnych opłat, wykonanie tylko 84,37%, 

rozdział 92601 obiekty sportowe, wykonanie tylko 85,30%. 

W przedstawionych pozycjach wykonanie znacznie odbiegało od planu lecz to nie miało 

ostatecznego wpływu na wynik w dochodów. 

 

Na posiedzenie przybył radny Michał Piasecki powiększając liczbę członków Komisji 

biorących udział w posiedzeniu do 5 osób. 

 

Przewodniczący zauważył wzrost wydatków w zakresie usług budowlanych 

wykonywanych przez KTBS, jak również nastąpiła zwiększona sprzedaż lokali mieszkalnych 

administrowanych przez KTBS. Należy postawić pytanie czy nie wykonano najpierw remontu 

lokalu a następnie sprzedano za 1% wartości rynkowej. 

Radny Michał Piasecki dodał, że podwyższenie bonifikaty miało przyczynić się do zbycia 

mieszkań w złym stanie, a okazuje się, że sprzedajemy mieszkania najlepsze za marne grosze. 

Radny Ryszard Karolak powiedział, widząc jaka jest sytuacja mieszkaniowa w mieście, 

należy pomyśleć nad inną strategią sprzedaży lokali.  

Radny Florian Olejniczak uważa że, niejasny jest również wzrost w paragrafach dot. 

wynagrodzeń pracowników. Należy sądzić, że został on spowodowany zmianami 

personalnymi, gdzie wyraźnie widać w sprawozdaniach podległych instytucji. 

Radny Michał Piasecki zaznaczył, że w chwili organizacji nowego wydziału do spraw 

księgowości oświatowej przedstawiano wiele korzyści płynących z powstania tego wydziału, 

zapytał o korzyści i oszczędności. Poprosił również o podanie ilości zatrudnionych 

pracowników Urzędu na koniec czerwca br. i stan na początek kadencji. 

Pani Skarbnik nie była przygotowana na tego typu pytanie i zaproponowała, że po 

zebraniu danych, odpowiedź przekaże na piśmie przed sesją. 

 

Na posiedzenie przybyła radna Wanda Obiała powiększając liczbę członków Komisji 

biorących udział w posiedzeniu do 6 osób. 

 

Radny Florian Olejniczak analizując stronę wydatkową budżetu stwierdził, niskie 

wykonanie w wydatkach majątkowych bo tylko 98,37%, a szczególnie w ramach pomocy 

finansowej dla Starostwa Powiatowego, tj. brak wykonania, „Przebudowa ul. Grodzkiej w 

Kole i „Budowa drogi nowoprojektowanej w Kole”. Wobec powyższego proponuje by 
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niewykorzystane środki przeznaczyć na infrastrukturę drogową będącą w administracji 

miasta. Zaznaczył dużą rolę w dokładności wykonania inwestycji drogowych i zaproponował, 

aby w chwili zatwierdzania jakiejkolwiek inwestycji dołożyć wszelkich staranności ze strony 

Rady by nie pominąć istotnych spraw. 

Zaakcentował brak toalet, bo jesteśmy jedynym miastem w Wielkopolsce, które nie 

posiada publicznych toalet. Pragnie poruszyć ten temat na wspólnym posiedzeniu z Komisją 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska i wypracować konkretne stanowisko wraz z 

lokalizacją. 

Pan Grzegorz Smoleński Naczelnik Wydz. Rozwoju Miasta dodał, że jest na etapie 

inwentaryzacji parków i terenów zielonych. W najbliższym czasie zostanie uruchomiony 

program, gdzie będzie można pozyskać 85% wartości środków zewnętrznych na renowację i 

tworzenie nowych terenów zielonych. W projekcie będą wpisane wszystkie parki i teren przy 

strudze, przewidziane są bezobsługowe toalety. Po zakończeniu inwentaryzacji przygotowana 

zostanie oferta kosztowa na zaprojektowanie terenów zielonych. Program ma wiele 

propozycji, jedna z nich to 70% środków musi być wydatkowane na tereny zielone, tj. 

nasadzenie drzew, trawy, nawodnienie itp., a 30% na urządzenie, tj. ławki, lampy. W 

miesiącu maju w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu (Departament Polityki Regionalnej) 

został złożony wniosek o dofinansowanie projektu pod nazwą „Rewitalizacja terenów 

zdegradowanych w mieście Kole” w ramach konkursu „Przygotowanie programów 

rewitalizacji POPT”. W przedmiotowym konkursie można uzyskać wsparcie maksymalnie do 

90% na stworzenie Lokalnego Planu Rewitalizacji. Planowane jest objęcie terenu po byłym 

„Korundzie”, teren wokół Zamku, Starówkę i ulice Toruńska i Garncarska. 

 

Posiedzenie opuściła radna Halina Musiałek pomniejszając liczbę członków Komisji 

biorących udział w posiedzeniu do 5 osób. 

 

Radny Florian Olejniczak przypomniał, że budżet miasta był 9 razy zmieniany 

Uchwałami Rady i 19 razy Zarządzeniami Burmistrza Miasta i to doprowadziło do 

porównania wykonanie budżetu za 2014 a 2015 dla przykładu: 

 rok 2014 rozdział 70005§4270 zakup usług remontowych – 320.542,55 zł, a w roku 2015 

544.243,65 zł, tj. o 223.701,10 zł więcej,  

 rok 2014 rozdział 75075 promocja JST – 356.392,44 zł, a w roku 2015 439.860,68 zł, tj. o 

83.468,24 zł więcej, 

 rok 2014 rozdział 92601§4010 wynagrodzenia – 481.892,40 zł, a w roku 2015 699.201,00 

zł, tj. o  217.308,60 zł więcej, 

 rok 2014 rozdział 92604§4010 wynagrodzenia – 438.000,00 zł, a w 2015 466.644,47 zł, 

tj. o 28.644,47 zł więcej. 

Jak wynika z w/w porównań w roku 2015 nastąpił znaczny wzrost wydatków. 

Radna Wanda Obiała powiedziała, że popiera w pełni prowadzone remonty budynków, 

lecz należy pamiętać przy sprzedaży lokali i je doliczać. Jako członek Komisji Gospodarki 
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Komunalnej i Ochrony Środowiska uważa, że należy zawiesić udzielanie tak wysokich 

bonifikat. 

Radny Artur Szafrański podał przykład opisany w gazecie prawnej, gdzie kilka miast 

zrobiło ten sam błąd, lecz zaprzestano i w inny sposób rozwiązali taką sytuację. 

Radny Florian Olejniczak zapoznał uczestników z otrzymaną informacją z Wydz. Mienia 

Komunalnego o ilości i wartości sprzedanych lokali mieszkalnych. W roku 2015 sprzedano 9 

mieszkań o wartości rynkowej ogółem 115.119,25 zł, sprzedano za 116.000,00 zł, natomiast 

w roku 2016 sprzedano 15 lokali za 222.765,00 zł ogólnej wartości rynkowej, a sprzedano za 

tylko 80.000,00 zł. Należy się głęboko zastanowić, co dalej. 

Radny Ryszard Karolak powiedział, że to Rada zdecydowała o wysokości bonifikat i nie 

może mieć pretensji do nikogo. 

Radna Elżbieta Tamborska dodała, że pan Burmistrz podawał dalej idące propozycje 

bonifikaty, ale nie ma co roztrząsać tej sprawy, należy wyciągnąć odpowiednie wnioski i je 

zrealizować. 

 

Opinia Komisji –  stanowi załącznik do protokołu 

Po głębokiej analizie i burzliwej dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie –

Kto jest za pozytywną opinią do wykonania budżetu Miasta Koła za 2015 rok – 1 głos za, 1 

głos przeciwny, 3 głosy wstrzymujące się. 

Komisja nie wypracowała jednoznacznej opinii do wykonania budżetu za 2015 rok. 

 

 Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

 

    

Przewodniczący 

                                                                                          Komisji Rozwoju Gospodarczego 

                                                                                        i Zagospodarowania Przestrzennego 

  

 

                                                                                                      /Florian Olejniczak/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

J.B. – Biuro Rady 


